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Theo van de Zande
Den Bosch

M
eteen maar terug 
naar dat moment 
in de trein. Zoé 
Beekes is nog een 
klein meisje als ze 

met haar moeder in de trein zit. 
,,Dan vraagt een vrouw achter 
ons: ‘Waar gaan jullie heen?’ Ik 
zeg: ‘Naar papa.’ ‘Oh, da’s leuk’, 
zegt die mevrouw. Daarop zeg ik: 
‘En papa is de broer van mama’. 
Toen werd het even stil en zakte 
mama wat dieper weg in haar 
stoel.”

Het is dát moment dat ze zich 
nog herinnert omdat het achteraf 
zo waardevol is. Zoé: ,,Mijn ou-
ders lieten me vrij in wat ik ver-
telde tegen mensen. Voor mij zat 
er geen lading op. Ze deden er 
niet krampachtig over. Maar ze 
legden ook niet aan iedereen 
onze gezinsconstructie uit.”

Waar is je vader dan?
Uitleggen dat heeft de 24-jarige 
Zoé Beekes in haar nog jonge le-
ven wel heel vaak gedaan. Ze 
groeide op in Engelen en merkte 
vooral vanaf een jaar of acht dat 
vriendjes en vriendinnetjes vra-
gen gingen stellen. ,,Twee moe-
ders in huis. Waar was dan mijn 
vader? Hoe zat dat precies? Vanaf 

die tijd ben ik als ik verbaasde 
blikken zag, zelf maar gaan uit-
leggen hoe het in elkaar zit.”

Hoe vaak ze sindsdien verteld 
heeft over haar twee moeders en 
haar twee vaders, weet ze niet 
meer. Maar toe ze de European 
Film College in Denemarken 
volgde en daar afstudeerde, was 

snel duidelijk over welk thema zij 
een documentaire ging maken. 
,,Ik ben in de levens van mijn ou-
ders gedoken en laat ze vertellen 
hoe ze hun keuzes in het leven 
gemaakt hebben.”

In Gewoon Anders vertellen 
haar moeders Joke en Birgitta hoe 
ze als stel een kinderwens had-
den. Twee dingen zijn op dat mo-
ment duidelijk: de vader moest 
bekend zijn en dus zou Joke hun 
kindje dragen. ,,Ik wist zeker dat 
één van mijn zes broers ons zou 
willen helpen”, vertelt Birgitta. 
Haar broer Eduard wordt de va-

der en blijft later met zijn vriend 
Martino vanuit Amsterdam nauw 
betrokken bij het opgroeien van 
Zoé. ,,Zo ging ik dus als klein 
meisje een keer in de maand met 
de trein naar papa.”

Nieuwsgierigheid, dat blijft 
haar bijzondere gezinsconstruc-
tie oproepen. Zoé: ,,Ik merk als je 
er zelf niet spastisch over doet, 
dat mensen er geen moeite mee 
hebben.” Lastig wordt het vol-
gens haar in een grotere groep. 
,,Dan krijg je soms lompe reacties 
als ‘lachen joh, hoe ziet dat eruit 
dan’? Niet per se de juiste omge-
ving om je privéleven te delen.”

Keuzes in vrijheid
Haar persoonlijke documentaire 
blijft actueel. In Den Bosch is Zoé 
Beekes vandaag één van de gasten 
tijdens de Coming Out Day in 
Den Bosch. ,,Uit de kast komen 
blijft soms lastig. Het mooiste is 
als er geen kast meer is. Dat ieder-
een zijn eigen keuzes in vrijheid 
kan maken. Ik hoop dat mijn ver-
haal daar aan bijdraagt.” Dan de 
tweede vraag die haar vaak ge-
steld wordt: ‘Als je opgroeit met 
twee gay-stellen ben je zelf dan 
ook gay?’ Zoé: ,, Ik geloof niet zo 
in 100 procent gay of hetero. Meer 
dat je iemand tegenkomt waar je 
heel veel van houdt. Ik woon nu 
met mijn hele lieve vriend.” 

 a Coming out day in den bosch 
is vandaag van 8.45 uur tot 13.15 
uur op het plein aan onderwijs-
boulevard 3. Het programma is 
gemaakt met scholen, opleidingen 
en sociaal actieve organisaties.

 c Bossche te gast tijdens coming out Day 

Twee moeders, twee 
vaders, hoe dan? Zoé 
blijft het uitleggen 

l 
uit de kast komen? 
er zou helemaal  
geen kast meer 
moeten zijn
 – Zoé Beekes 

 e Bijzondere gezinsconstructie? Voor Zoé Beekes is het allemaal heel normaal. Ze is te gast tijdens 
Coming Out Day in Den Bosch.

Ze heeft twee moeders en twee vaders. En oh 
ja: haar vader is ook de broer van haar moeder. 
Hoe dat in elkaar zit? Dat is de meest gestelde 
vraag aan Zoé Beekes (24) uit Den Bosch. 

Een 10 voor het 
ziekenhuis in Tilburg, 
Bernhoven scoort dikke 
onvoldoende. Op 
financieel gebied dan

Linda Akkermans
Den Bosch/Tilburg/Uden

Bernhoven staat onderaan, het 
Jeroen Bosch Ziekenhuis 
slechts 44ste. Ben ik als patiënt 
dus beter af in Tilburg of Eindho-
ven? Nou, da’s wel erg kort door 
de bocht. Financiële resultaten 
zeggen niets over de kwaliteit van 
de zorg die de ziekenhuizen heb-
ben geleverd. Aan de andere kant 
is een gezond huishoudboekje 
voor ziekenhuizen van groot be-
lang, bijvoorbeeld om investerin-
gen te kunnen doen.

Een tien voor het Elisabeth 
TweeSteden Ziekenhuis is dus 
wél reden voor taart in Tilburg? 
Zeker. Het is knap om van alle 61 
algemene ziekenhuizen (de uni-
versiteitsziekenhuizen dingen niet 
mee) de financiële stresstest het 
beste te doorstaan.   

Ik hoor een ‘maar’. Klopt. Het 
bureau dat dit onderzoek heeft 
uitgevoerd waarschuwt namelijk 
al jaren dat de rendementen van 
de ziekenhuizen wél dalen. En dat 
is natuurlijk allesbehalve reden 
voor feest.

Hoezo? Gemiddeld scoren ze 
een 7,2. En een positief rende-
ment betekent toch gewoon dat 
er geld overblijft? Dat kan wel zo 
zijn, maar de zorg wordt steeds 
duurder. De personeelskosten lo-
pen enorm op én er komt een 
enorme vergrijzingsgolf aan. Om 
in de toekomst nog voldoende 
zorg te kunnen bieden, móeten 

ziekenhuizen dus investeren en 
dat kost óók geld. En hoe minder 
rendement, hoe minder investe-
ringen in bijvoorbeeld de heront-
wikkeling van zorgprocessen kan 
worden gedaan. Daarnaast is het 
gevaar dat als een ziekenhuis wei-
nig vet op de botten heeft, het om-
valt bij een tegenslag.

Waarom grijpt niemand in? 
Was het maar zo simpel. Links- of 
rechtsom moeten de rekeningen 
immers wel betaald worden. En de 
zorgpremies nóg hoger maken, 
daar zit niemand op te wachten.

En nu?Een optie is dat zieken-
huizen om tafel gaan met bijvoor-
beeld de banken en de zorgverze-
keraars voor aanvullende financie-
ring. Ook al kan dat leiden tot ver-
liezen.

Het zal allemaal wel. Of merk 
ik daar als patiënt dan iets van? 
Dat zou zomaar kunnen. Bernho-
ven in Uden, dat dus onderaan 
bungelt, moet om overeind te blij-
ven bijvoorbeeld al  samenwerken 
met het Catharina Ziekenhuis in 
Eindhoven. Dat gebeurt nu nog 
voornamelijk achter de schermen, 
maar het onderzoeksbureau waar-
schuwt ervoor dat ziekenhuizen 
ook kunnen besluiten bepaalde 
behandelingen of diensten, die ze 
tot nu toe wél hebben aangebo-
den, moeten afstoten of afbouwen 
als het financieel nog moeilijker 
wordt. En daar hebben patiënten 
natuurlijk direct last van. Laat 
staan als een ziekenhuis echt om-
valt.

Lekker dan. Laat maar zitten 
dus die taart in het ziekenhuis 
van Tilburg? Nou, laat het voor nu 
vooral smaken. Maar dat het finan-
cieel goed gaat, betekent niet dat 
het een geruststelling is voor de de 
komende jaren in dit huidige 
zorglandschap.

BRABANT DOET HET GOEDCIJFERS

De top 5 van ’s lands financieel 
gezondste ziekenhuizen staat 
in Brabant, Tilburg voorop. 
Maar die in Den Bosch en  
Uden scoren juist slecht. Wat 
betekent dat voor de patiënt?
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